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Van de redactie
Hoewel het alweer februari is wenst de redactie u nog een heel goed
2008. In dit nummer het eerste deel van een tweeluik over onze nieu-
we wijkbewoner: Clemens Cornielje, commissaris van de Koningin in
de provincie Gelderland.
Ook in dit nummer aandacht voor de activiteiten die al weer in voor-
bereiding zijn: onder meer het jaarlijkse paaseieren zoeken.Verder een
artikel van het bestuur over de verbouwing van de recreatieruimte.We
maken kennis met nog een andere nieuwe wijkbewoner, Marja Visser-
Teerinken er is weer een nieuwe aflevering van Mijn jeugd op
Alteveer, de herinneringen aan onze wijk van oud-wijkbewoner Rob
van Brink.
Als laatste maakt de wijkraad in dit nummer melding van een aantal
ontwikkelingen in de wijk: de heroïneverstrekking bij Rijnstate komt
aan de orde, maar ook de ontwikkelingen van de Maycretewoningen en
de Verrijzeniskerk. Veel leesplezier!
De redactie
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Van het bestuur
Het jaar 2008 gaat een mooi jaar worden voor Craneveer! De verbou-
wing van ons wijkcentrum, de herinrichting van de speeltuin aan de
Bernard Zweerslaan en het 35 jarig bestaan van onze vereniging in
september. Bovendien kunt u weer de bekende activiteiten van ons
verwachten; het paaseieren zoeken, Koninginnedag, de straatspeeldag
en de spokenspeurtocht.We hopen dit jaar wederom nieuwe activitei-
ten of evenementen te gaan organiseren.

Verbouwing wijkcentrum
In februari wordt er gestart met de verbouwingswerkzaamheden.
Voordat er begonnen kan worden zullen we eerst de activiteiten die in
de zaal plaatsvinden elders onder brengen of andere afspraken maken
met de betreffende leden.Verderop in dit nummer treft u een nadere
omschrijving en uitleg aan.

Paaseieren zoeken
Zondag 16 maart om 10.00 uur is het weer zover. Dan kunnen alle
kinderen tot en met 10 jaar uit onze wijk zoeken naar de paaseieren.
De paashaas zal ook dit jaar binnen de poorten van het
Openluchtmuseum rondhuppelen. En wie weet heeft hij wel weer hulp
van één van zijn vele broertjes, zusjes, neefjes of nichtjes.We zien jullie
graag om 9.45 uur bij de ingang van het museum.We zouden het leuk
vinden als je een palmpasenstok meeneemt want dat hoort er volgens
de traditie bij. De meest originele stokken worden beloond! 
Van 1 t/m 14 maart kunnen jullie (of je ouders) je inschrijven bij
Ronald Verhoef van Foto Cranevelt aan het Oremusplein.
Let op: Omdat Pasen dit jaar zeer vroeg is en er geen Craneveer meer
uitkomt voor die tijd is dit helaas de enige aankondiging! Let verder op
de infokast op het Beethovenplein.

Pilates-lessen in Craneveer?
Naar aanleiding van onze oproep in het vorige nummer voor een acti-
viteit op maandagavond reageerde een buurtbewoner enthousiast met
het idee voor pilates-lessen. Pilates is een bewegingsmethode om het
lichaam in evenwicht te brengen. Om dit idee verder uit te werken wil-
len wij graag weten of er meer mensen zijn die hier belangstelling voor

Van het bestuur
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hebben.Wij gaan dan serieus onderzoeken of dit met een trainer te
organiseren is.Wij horen graag van u! Overigens hoeft dit niet persé
op maandagavond plaats te vinden.

Film over Alteveer
Op dit moment is er een film in de maak over onze wijk Alteveer. De
film bestaat uit 4 delen en gaat over het ontstaan van de wijk, de wijk
en de oorlogsjaren, de jaren na de oorlog waarbij jeugdherinneringen
worden opgehaald en de wijk zoals deze nu is.
De film is een initiatief van Rob en Irene van Brink. Rob is een oud-
wijkbewoner en heeft al meerdere keren een verhaal voor ons wijk-
blad geschreven.

Bij het laatste deel is het bestuur betrokken en moeten de opnamen
nog plaatsvinden. Het deel zal een beeld geven van de verschillende
activiteiten die in onze wijk georganiseerd worden, waarbij jong en oud
in beeld gebracht worden. Het is derhalve mogelijk dat u tijdens de
activiteiten gefilmd wordt. Indien u hiertegen bezwaar heeft meld dat
dan aan de cameraman of -vrouw.We hebben de afspraak gemaakt met
Rob dat u dan niet gefilmd wordt.

Kerst in de kelders gemist?
Geen initiatief van Craneveer maar wel het vermelden waard, want de
organisatie lag in handen van Hermine en de personages waren
woonachtig in onze wijk. Na het geslaagde spokenfestival trok Hermine
de stoute schoenen aan om Kerst in de Kelders te organiseren. De
verschillende decors boden een geweldige kerstsfeer en het werd het
een groot succes. Kijk op www.livingstatues.eu als u het gemist hebt of
nog eens de sfeer wilt ophalen (geldt ook voor het spokenfestival).
Wellicht een vervolg in 2008?

Agenda
1 t/m 14 maart inschrijving paaseieren zoeken bij Foto Cranevelt
16 maart paaseieren zoeken
30 april Oranjefeest Oremusplein

Bestuur Recreatieve Vereniging Craneveer 
bestuur@craneveer.nl 
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Waarom Alteveer?
Waarom kiezen mensen er voor om te wonen in de wijk Alteveer? We kunnen er
allemaal een antwoord opgeven. Graag zou ik velen van u willen intervieuwen.Als
je er als kind bent opgegroeid, zou het helemaal niet gek zijn om dan terug te
keren naar je roots. Ik noem het extra terug keren, want als je niet kunt kopen en
je bent genoodzaakt te huren dan red je het niet met een paar jaar inschrijftijd.
En begin je als starter koper, dan heb je wel een erfenisje nodig of een goed
betaalde baan, vaak beiden werkend. Maar ga je huren vandaag de dag dan is de
woonduur die je voor deze wijk moet hebben gemiddeld 30 jaar. Ja ja lang hè, dat
had u als koper niet gedacht. De huurders die "pas" in de wijk zijn komen wonen
weten er alles van.Als aspiranthuurder moet je jaren ergens in Arnhem gewoond
hebben eer je op Alteveer een huurhuis kunt bemachtigen. (Misschien uitgezon-
derd stadsvernieuwingskandidaten) 

Als je van plan bent je te vestigen in een wijk, rij je er eerst doorheen.
Nou....als u een groen peugeootje heeft gezien met een loerende vrouw er
in, dan was ik dat; ik kan u vertellen dat ik zeker zeven jaar lang rondjes heb
gereden in de wijk. Kijkend naar vitrage die wel eens van een oudere dame
of heer zou kunnen zijn. Niet dat ik deze meneer of mevrouw naar het
hiernamaals of waar dan ook zou willen verplaatsen, nee een verzorgings-
huisje zou zo gek nog niet zijn. Ook sprak ik mensen aan die in de tuin
bezig waren, of zij ook wisten of er in de buurt een woning vrij zou komen.
Dan kreeg je hoop. Zo begon mijn zoektocht en na ongeveer 7 jaar reage-
ren en een "meettijd/woonduur" van 27 jaar kregen wij de kans het huis te
huren van een mevrouw die naar een verzorgingshuis ging.We werden
tweede, de eerste kandidaat weigerde.Wat een geluk!

Het is een goed teken voor de wijk, men blijft hier net zolang wonen tot
het echt niet meer kan. Maar waarom is het hier zo fijn wonen? Wat opvalt
zijn de keurige tuintjes, een ieder van u heeft er wat van gemaakt. 's Avonds
als wij met onze tekkels een rondje maken is het heerlijk om in al die tuin-
tjes te kijken. Ja ik kijk ook naar binnen. Gewoon.."vink gezellig". U te zien
zitten, voor de TV of een potje kaarten met visite of lezend in een boek of
samen etend aan de tafel. Dat maakt het ook gezellig in de wijk, lekker de
gordijnen nog niet dicht. Ik vind dat er geen mooiere groene wijk is in heel
Arnhem dan Alteveer. Er is geen straatvuil te zien.Wat je hier vindt is rust.
De woningen zijn niet te dicht op elkaar gebouwd. Dus we zitten met min-
der mensen op een groter stukje grond.We hebben wat meer ruimte voor
onszelf. Parkeergelegenheid is er genoeg, heerlijk dat je niet voor een plek
hoeft te zoeken. In mijn oude wijk moest je je auto soms een straat verder-
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op parkeren.
De omgeving is zo geweldig groen. Het groeten gebeurt hier ook meer dan
in onze oude wijk. Mijn man kan op zijn fiets naar zijn werk en ik kan hier zo
de snelweg op. Kortom, wij kozen voor Alteveer.

De woningstichting pimpte de woning helemaal op, dat was ook nodig want
er was jaren niets aan gedaan. Niet door de stichting en de laatste jaren niet
door de bewoner. De huur is wel wat hoger hier: voor een zelfde woning
maar op een andere plek betaal je minder.Waarom? Omdat u als buurtgeno-
ten de wijk zo "netjes" houdt. Daar mazzelt de woningcorporatie bij, en u als
verkoper van uw koophuis ook.
Wij hebben ons huurcontract in februari getekend, in mei zijn we overge-
gaan en uiteindelijk kunnen we nu in december zeggen, alles is af, zoals we
het gepland hadden. Uiteraard waren de buren ook nieuwsgierig, misschien
argwanend, één voor één kwamen ze kijken, wat zouden wij voor mensen
zijn. Je weet het maar nooit, wat je naast je krijgt.
We zijn hier hartelijk ontvangen door de buurtjes in de straat. Je hebt zolang
ergens anders gewoond, dan is het echt wel wennen.Als je dan zo fijn wordt
opgevangen dan doet je dat goed. Bedankt mensen! 
Je hoopt altijd dat ze gelukkig met je zijn.Wij proberen in iedergeval ons
best te doen om te integreren in uw en nu ook onze wijk!

Marja Visser-Teerink, Sweelincklaan 107
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Waarom de gemeente recreatie sport 
en spel duurder maakt op Cranevelt
Zoals velen met ons, sporten wij recreatief in onze wijk. Dat is leuk, want je
ontmoet mensen uit je wijk, je bent met elkaar aktief bezig en je hebt ple-
zier met elkaar.Wat wil je nog meer zo dichtbij je woonplek. Nu is er een
probleem. Het bestuur van Craneveer moet de gemeente steeds meer huur
betalen. Dat betekent dat de recreatieve sporter meer contributie moet
betalen. Logisch! Wij hebben daar begrip voor.

Nu vragen wij ons echter af, waarom wordt de huur steeds hoger?
Het is tegenwoordig overal bekend, hopenlijk ook in de gemeente
Arnhem, dat sporten = bewegen belangrijk is. Je zou denken, dan zal
een gemeente dus ieder initiatief tot aktiviteit graag aanmoedigt. En
dan moet je dus de huur niet verhogen van de gymzalen, die 's avonds
anders ongebruiktleeg staan.

Of is er iets anders aan de hand? Is er een oliecrisis en moet de
gemeente soms heel veel stookkosten betalen voor het verwarmen
van de gymzalen? Dat lijkt me een mogelijk argument. Maar daar zit nu
juist de onlogica voor ons als badmintongroep.Als je sport, beweeg je
je spieren. Daardoor komt energie vrij en wordt je lichaam warm. Met
andere woorden, je hebt tijdens sporten niet zo'n behoefte aan een
heet verwarmde ruimte, zoals wij die iedere week weer aantreffen.
Het eerste wat we altijd moeten doen, is ramen open. Of het nu bui-
ten vriest of niet, maakt niet uit.Voor ons is het veel te warm.We vra-
gen niet om een ijskoude zaal, maar een paar graden lager en eerder
de thermostaat laag lijkt ons geen overbodige luxe. Bovendien is dat
vriendelijker ten aanzien van het milieu.
Wij hebben het bestuur al eerder hierover gebeld, maar zij meldden
ons dat er al vaker hierover kontakt met de gemeente was geweest,
evenals over de onfrisse geur in de toiletten. Echter zonder resultaat,
de situatie is nog steeds hetzelfde.
Nu vragen wij ons af: wat moeten wij doen om de gemeente duidelijk
te maken dat de verwarming om 19:30 uur bijvoorbeeld lager kan?

Wie helpt ons aan ideeën?

De badmintongroep van de maandagavond.
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Een exclusief interview met een nieuwe wijkbewoner
Clemens Cornielje, Commissaris van de Koningin in de
provincie Gelderland.

Sinds de zomer van 2007 is onze Commissaris van de Koningin, Clemens
Cornielje, één van de bewoners van de wijk Alteveer-Cranevelt.Wie is hij?
Waarom koos hij van de 4995 km2 waarover zijn domein zich uitstrekt nu
juist de 0,85 km2 van onze wijk als zijn woonplek? Voelt hij zich hier al
thuis? Is zijn penthouse slechts een platform van waaruit hij met een weidse
blik ver over de wijk heen naar heel Gelderland kijkt of is hij ook wijkbewo-
ner, die op het winkelpleintje broodjes koopt en een biefstuk van De Haas?
Kijkt hij ook in onze wijkkrant of gaat die meteen bij het oud papier? 
Vragen genoeg om onze nieuwe buurman eens uit te nodigen voor een inter-
view in de rubriek Prettig kennismaken.Tot ons genoegen gaat hij zonder
aarzeling op onze uitnodiging in, maar als plaats van handeling kiest hij toch
liever zijn werkkamer in het provinciehuis dan een plaats onder de schemer-
lamp in zijn privédomein.
In het eerste deel van het interview spreken we met hem over zijn nieuwe
huis, de buurt en zijn functie.

Hij oogt jong en
energiek. De ont-
vangst in zijn
prachtige ruime
werkkamer is harte-
lijk. De grote ramen
bieden uitzicht op de
Rijn. Over de John
Frostbrug zoekt het
verkeer zijn weg
door de grijze
decemberochtend.
We nemen plaats in
de comfortabele zit-
hoek. Er komt koffie.

Een interview voor het wijkblad Craneveer. Misschien is dit wel het meest
nederige blad waarvoor u als Commissaris van de Koningin ooit een inter-
view heeft gegeven?
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(Hij is meteen alert): "Nou, nederig blad? Die woorden zou ik niet
voor mijn rekening willen nemen.Werk in de wijken is echt heel
belangrijk en zeker niet iets om geringschattend over te doen. Ik kan u
vertellen dat mijn politieke loopbaan ooit begonnen is als lid van de
wijkraad van Beinum, een wijk in Doesburg en ik kan u zeggen dat ik
daar indertijd veel van geleerd heb."

Hoe bevalt het wonen op Alteveer? 
(Zonder aarzeling:) "Fantastisch!! Het huis is natuurlijk zeer comforta-
bel en ruim, misschien wel te ruim voor twee mensen, maar vergeet
niet dat ik voor mijn functie ook vaak gasten moet ontvangen. En het
uitzicht is schitterend.We kijken vanaf ons balkon ver weg over het
ziekenhuis en Sonsbeek.We hebben op deze plek het goede van twee
werelden, de stad en de natuur. Binnen een kwartier fietsen we naar
het centrum met alle voorzieningen.We hebben een leuk winkelplein-
tje vlakbij huis en als we dat zo willen houden dan moeten we daar
natuurlijk ook af en toe boodschappen doen. Het is een mooie buurt,
waarin je het gevoel krijgt ook een beetje buiten de stad te wonen.
Geheel door groen omgeven. Dat is toch wel de charme van Arnhem.
De parken, groenstroken, landhuizen, en landschappelijke kwaliteit. Mijn
vriend en ik houden zeer van wandelen en fietsen en we hebben de
wijk en de wijdere omgeving inmiddels te voet en op de fiets al aardig
kunnen verkennen.Verder is het een ideale plek, gezien de uitvalswe-
gen en openbaar vervoersvoorzieningen.We zijn dus heel blij met onze
keuze."

Was het moeilijk om een plek als deze te vinden?
"We hebben eerst wat zitten dubben of we ergens buitenaf zouden
gaan wonen of in de stad. En eigenlijk kwamen we bij toeval achter de
bouw van dit appartement. Er was echter één probleem. Het was al
verkocht. Dus we hadden ons er al mee verzoend dat we achter het
net hadden gevist. Maar ineens bleek die koop niet door te gaan en
heeft de makelaar ons alsnog benaderd.Toen hebben we niet lang
geaarzeld.We zijn in augustus in het huis gegaan, als laatste van alle
bewoners." 

U wilt een commissaris zijn die dicht bij de mensen staat. Bestuur en beleid
is op uw niveau  echter nogal abstract . En als u 'gewone mensen' tegen-
komt is er - of u dit nu wilt of niet -  steeds het decorum van uw functie.
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Mensen zetten hun beste beentje voor, want ze maken graag een goede
indruk. Hoe breekt u daar doorheen en komt u tot gesprekken van mens tot
mens over dagelijkse ervaringen en problemen? 
“Tja, ik herken natuurlijk wel iets van wat u zegt. Ik ben nu twee jaar
Commissaris van de Koningin en wil graag de problemen en de men-
sen zien. Dat betekent dat je ook veel op werkbezoek gaat. Natuurlijk
kent mijn functie ook een formele rol, maar dat is maar een klein deel.
De inhoudelijke kant, 95 %, is veel omvangrijker en die trekt mij ook
het meest. Zo ga ik morgen naar de gemeente Neerijnen om de pro-
blematiek van de huisvesting van Poolse bewoners te bespreken. Er zijn
ook binnen de vele werkbezoeken die op mijn programma staan altijd
wel onofficiële momenten waarop je kunt proberen om contacten van
mens tot mens te leggen en over concrete ervaringen te spreken. En
als mensen een veel te mooi beeld proberen te geven van zichzelf of
van de werkelijkheid, dan kijk ik daar denk ik snel genoeg doorheen. Ik
probeer ook zoveel mogelijk deelgenoot te zijn van hele concrete en
laagdrempelige activiteiten. Zo heb ik bijvoorbeeld recent in onze wijk
een kinderopvanglocatie, de Wolvenbende, geopend in het bos. Een
prachtige plek voor kinderen om te spelen en te genieten van de bos-
rijke omgeving.“

Wat vindt u het meest boeiende aspect aan uw huidige ambt? 
“Het is een bevoorrechte positie, ik zeg wel eens de mooiste baan die
er is. Gelderland is de mooiste provincie. Dat zeggen al mijn collega's
natuurlijk ook van hun provincie, maar alleen ik heb gelijk. Het heeft
mooie natuurgebieden, een afwisselend landschap met de rivieren en
ook cultureel is er veel te doen. Ik ben voorzitter van het college en
heb de portefeuille Veiligheid.Verder heb ik een paar nevenfuncties. Zo
ben ik bijvoorbeeld voorzitter van de Middelbare en Lagere Groene
Onderwijs Instellingen, zeg maar het land- en tuinbouwonderwijs. Dat
was ik al een tijdje. Ik doe ook dat met veel liefde uit betrokkenheid
met het onderwijs." 

In het volgende nummer het vervolg van het interview waarin we verder met
de heer Cornielje spreken over zijn vrije tijd, zijn hobby's en ook zijn rol in de
totstandkoming van het Nationaal Historisch Museum.

Ysbrand Graafsma en Henk Wagenaar



Vele donateurs hebben de
acceptgirokaart via onze
Craneveerbezorgers weer in
de bus gekregen voor het jaar
2008. De vereniging hoopt dat
u allen weer uw bijdrage over-
maakt.Waarvoor onze dank.
Het verschijnen van het blad Craneveer gaat steeds meer kosten en van-
daar ons streven dat iedereen van de wijk Alteveer en Cranevelt dona-
teur wordt en ook blijft.
Mochten er fouten in de adressering zijn door verhuizing of iets anders,
wilt u mij dat dan doorgeven. Dit kan via mail admin@craneveer.nl of p/a
Obrechtstaat 24 6815 BR  Arnhem. Dan kan ik mijn bestand in de com-
puter weer bijwerken.
Mocht u donateur willen worden dan bent u van harte welkom.
Met hartelijke dank. Jop Burlage van der Linden
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Donateurs van Craneveer
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GRAAG GEDAAN?
Burenhulp gevraagd in de periode van februari t/m mei 2008 i.v.m. een
tijdelijk disabled zijn (voetoperatie). Stofzuigen, bed verschonen, koken
(en evt. mee-eten), een boodschap, (af)wassen of gewoon een kop kof-
fie/thee.
Locatie: begin Beethovenlaan, 06 49065156. Het huis is 15 jaar ouder
dan haar bewoonster. Gaarne tot wederdienst bereid: een goed
gesprek, hulp bij redigeren moeilijke brief, zoom in de broek naaien en
wat kan een mankepoot nog meer:)
GRAAG GEDAAN!

GARAGEVERKOOP
Lokatie: Diepenbrocklaan 31
Op: 29 februari, 1 en 2 maart van 12 tot 5 uur.
Glaswerk, bronzen uit India, vijzels, glas, emaille koffiekannen, en andere
spullen.

OPPAS
Gevraagd: niet-rokende oppas(oma) aan huis voor de wo-ochtend en
vrij-ochtend per half februari voor een jongetje van november 2007.
Voor meer info:Tim Zaagman & Annelien ter Heerdt: 026 – 4433754 ,
06-28591648 of tzaagman@zonnet.nl

DE MIST
Mijn vrouw en ik waren op oudejaarsavond bij onze zoon op de
Heselberghseweg.Toen wij huiswaarts wilden gaan ontdekten we een
zeer zware mist. Het was zeer gevaarlijk te rijden.Aangezien mijn
vrouw slecht ter been is en ik een beetje eigenwijs ben zijn wij toch
gaan rijden. Ik reed naar de Cattepoelseweg via de rand van de weide,
vervolgens linksaf naar Alteveer en kwam zo op het kruispunt met de
Wagnerlaan. En daar stond een goede geest: een man verzocht ons te
stoppen en vertelde dat verder rijden onverantwoordelijk was. Maar,
zo zei hij, ik zal u voorlopen. Hij liep mee tot het kruispunt van de
Beethovenlaan waar nog een man stond. Deze begeleidde ons tot ons
huis in het Altevelt, ja zelfs tot het parkeervak voor de deur.
Ik vind deze spontane hulp grandioos en het leek mij ook een sponta-
ne actie van deze mensen. Hierbij wil ik deze mij onbekende personen
heel hartelijk danken.
B.A. van Dalen, Beethovenlaan 30-1
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Verbouwing wijkcentrum
We praten en schrijven er al een tijdje over, maar het gaat nu echt gebeu-
ren: de verbouwing van de thuisbasis van onze vereniging Craneveer. De
ruimte is 35 jaar geleden gebouwd en sindsdien is er weinig veranderd. De
ruimte is gedateerd en voldoet niet aan de eisen van deze tijd. Ook de
entree is een doorn in het oog, niet alleen qua uitstraling maar ook qua vei-
ligheid.Tezamen met Hans Ploeg zijn de plannen vormgegeven. Het plan is
in onderstaande tekening weergegeven.Aan het ontwerp van de entree
wordt nog gewerkt.

Entree
Er zal een volledig nieuwe entree gebouwd worden, waardoor een dui-
delijke, herkenbare entree van het wijkcentrum ontstaat. Om het
hoogteverschil op te vangen wordt naast de trap een hefplateau geïn-
stalleerd zodat de ruimte ook voor mindervalide personen toeganke-
lijk wordt. De entree wordt dus afgescheiden van de fietsenstalling. Een
luifeltje boven alle deuren (incl. gymzalen) maakt dat het als een geheel
ervaren wordt.

Toiletten
De toiletten worden volledig vernieuwd met nieuw sanitair en nieuw
tegelwerk. Naast een dames- en herentoilet wordt een mindervaliden-
toilet gerealiseerd.

Zaal
Aan de indeling van de zaal zal weinig veranderen, de afwerking en
inventaris wijzigt daarentegen drastisch. De huidige bar en het rolluik
zullen verdwijnen. Een nieuwe bar wordt in de zaal geplaatst om meer
contact te hebben met de gehele zaal. De huidige banken maken plaats
voor cafétafels en stoelen en enkele banken. De zone tussen de zaal en
het zitgedeelte wordt afgescheiden door 'roomdefiders' om meer inti-
miteit te creëren.
Het huidige plafond met verlichting, evenals het leidingwerk erboven
wordt vervangen. De wanden zullen worden gesausd in een frisse
kleur. Naast de noodzakelijke verlichting wordt ook sfeerverlichting
aangebracht.
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Wanneer?
In februari gaan we star-
ten met de verbouwings-
werkzaamheden. De ver-
bouwing wordt uitge-
voerd door Lithos Bouw
uit Amersfoort. De
gemeente is opdrachtge-
ver van de verbouwing.
We zijn met de gemeen-
te overeengekomen dat
Craneveer financieel een
kleine bijdrage levert.
Het geld dat we begroot
hebben kunnen we nage-
noeg volledig aanwenden voor nieuwe inventaris (gordijnen, bar, glazen,
stoelen etc.). Op dit moment zijn we met de aannemer in overleg over
de planning.

Tijdelijke maatregelen
De werkzaamheden betekenen uiteraard ook de nodige overlast en tij-
delijke maatregelen.We proberen de zaal zo lang mogelijk te kunnen
gebruiken. Dit betekent wel dat de zaal een tijdje via de sportzalen
toegankelijk zal zijn. De tijd dat de zaal gesloten is zal worden bekort
tot enkele weken.

Op dit moment zijn we met de groepen die gebruik maken van de
ruimte in overleg om tijdelijk elders onderdak te vinden. De meeste
activiteiten kunnen worden ondergebracht in de hal van Pieter
Brueghelschool.Voor de sportende leden is de recreatieruimte helaas
een tijdje niet toegankelijk. De exacte data zijn helaas nog niet bekend
maar zal aan de leden kenbaar worden gemaakt door publicatie in de
zaal.
Indien u nog vragen heeft over de verbouwing kunt u contact opne-
men met Maurice Lankheet van het bestuur.
bestuur@craneveer.nl



pagina 20



pagina 21

Jaargang 35 nr.4

In die jaren was een grote vakan-
tie ( zomervakantie ) lekker lang.
Geen gedoe met school en als je
ook nog "over was gegaan " keek
je tevreden uit naar de vele vrije
tijd. Hoe vulden we dat in?
Tegenwoordig boeken ouders een
reis of gaan er bijvoorbeeld met
de caravan tussen uit. In die tijd
was dat voor een enkeling moge-
lijk, dus moest er rond het huis
vermaak plaatsvinden.

Als ik er nu aan denk, snap ik
niet, waarom we het deden.
Autonummers noteren! Ja echt,

maar met welk einddoel? Ging
je gewapend met een schrift en
een potlood op de stoeprand
bij het toenmalige Burgers
Dierenpark zitten, dan had je in
no time je schrift vol! De ken-
tekens uit die tijd behoorden
niet bij de auto, zoals nu, maar
bij de eigenaar van de auto.
Kocht hij een ander voertuig,
dan ging het nummer mee. De
kentekens waren 5- cijferig met
een letter er voor. A was
Groningen, B was Friesland en
Gelderland was G. En zo had
elke provincie een eigen letter.

Mijn jeugd op Alteveer
Aflevering IX: De grote vakantie

oude ingang ‘Burgers Dierenpark’
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Welkom haarmode
Beethovenlaan 70A, 6815BM Arnhem 026-3516995 R.M.Waalkens
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Je kon dus aan het nummer
zien, waar de auto vandaan
kwam.Wellicht, dat dat de truc
van het noteren was.

"Ik heb er zoveel uit Drente en
jij? " We hadden schriften vol!
De oudere lezer zal het allemaal
herkennen.

Mijn ouders hadden een abon-
nement bij Burgers Dierenpark.
Op zondag- ochtend voor de
grote drukte, wandelden we dan
door het park. Zo leerden we
ook de familie van Hooff ken-
nen. Met name Jan en Antoon
van Hooff. Zoon Antoon,
inmiddels overleden, was de
geestelijk vader van Burgers
Bush. Ik ben hem zeker 40 jaar
later eens tegengekomen toen
hij de Bush aan het bouwen
was. Ik moest voor mijn werk-
gever KPN daar een tropisch
feest organiseren en het was
tevens een feest van herkenning
tussen Antoon en mij. Onder
een goed glas hebben we vele
jeugdherinneringen nog eens
opgehaald.

Het Cranevelt bestond nog niet
en zoals al eerder genoemd, was
het een bos, waar je heerlijk
spelen kon. In onze taal: het
Hoge Bomen Bos. Liep je daar
nu vanaf de Oude Kluizeweg
naar toe en ging je door datzelf-

de "Hoge Bomen Bos" dat
kwam je uit bij een weiland, wat
deel uitmaakte van park
Zypendaal. Het bos werd van
het weiland gescheiden door
een pad. En daar was iets
mystieks! Een groep struikgewas
met daartussen een hut. Een
geit en wat kippen liepen daar
rond en dat duidde op een
bewoner in alle afzondering.
Geloof het of niet, maar we
hadden te maken met een echte
kluizenaar! Durfden we in de
buurt te komen? Eigenlijk niet
en wanneer er toch een vriend-
je het waagde, dan kwam een
grote, witgebaarde man drei-
gend naar buiten…. Althans, zo
ervaarden wij die dreiging.Want
wellicht was het een doodgoeie
kerel! 

Dichterbij zijn we nooit
geweest! Op het "pleintje "
kwam hij vaak boodschappen
doen. Op zijn klompen, met zijn
vervaarlijk uitziende baard en
een zak over zijn rug, om de
boodschappen in te doen. " Heb
je hem gezien! "ging het dan
rond en dan keken we onze
ogen uit! Tjonge, een kluizenaar!
En dan van zo dichtbij!

Rob van Brink
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Van prijsvraag naar regenton
Het water van onze daken loopt nu meestal via de regenpijp het riool in. Daar
kun je wat leukers mee doen: je koppelt het regenwater af, gebruikt een deel
en zorgt dat de rest zonder wateroverlast in de grond terecht komt. De zand-
grond in onze wijk is ideaal voor afkoppelen. Dat heeft vele voordelen: ten eer-
ste wordt het riool minder vaak overbelast. Er valt namelijk steeds meer water
in Nederland en de buien worden zwaarder.Verder wordt het vieze rioolwater
zo niet verdund met het schone water, waardoor zuivering makkelijker wordt.
Een ander voordeel is dat het grondwater wordt aangevuld én dat het water
niet zo snel wordt afgevoerd naar lagergelegen gebieden waar ze het water
niet meer kwijt kunnen (vertragen). Het laatste voordeel is dat het regenwater
wordt vastgehouden voor de planten in je tuin. Piet Nienhuis is een hovenier uit
de wijk, Obrechtstraat 35, die veel afkoppelt. Het is voor hem begonnen met
de prijsvraag in 2004 waarmee de gemeente Arnhem slimme ideeën wilde
horen hoe je minder regenwater van het dak in het riool krijgt.

Nienhuis: Jaap Kortman van Obrechtstraat 21 belde mij op en zei, "Piet
daar gaan we aan meedoen."  Vervolgens hebben we een leuke oplossing
bedacht voor de tuin van Jaap. Er was een feestelijke prijsuitreiking in het
watermuseum, maar wij hebben geen prijs gewonnen. Dat was mijn eer-
ste contact met het Waterservicepunt. Het waterservicepunt regelt de
afkoppeling in Arnhem. Het mooie is dat je in onze wijk subsidie kan krij-
gen om het te laten doen: €12 per m2 dak.
Ik ben nu drie jaar bezig
met afkoppelen naast
mijn gewone hoveniers-
werk. Ik heb een stuk of
zestig huizen gedaan en ik
vind het nog steeds leuk.
Ik doe meestal individuele
huizen. Ik krijg er ook
soms klanten bij waar ik
ook hovenierswerk doe.
De simpelste oplossingen
zijn kratten onder de
grond waar je de piekbelasting in opvangt of drainagebuizen waarlangs je
het water over de tuin verspreidt. Mijn allermooiste klus was op de
Johannes Vermeerstraat. Daar is twee meter verval in de tuin en daar heb
ik gewerkt met mooie waterschalen, een stroom langs een pad en een
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grindbak onderin de tuin.Vaak is er geen regen, daarom heb ik daar met
een pompje gewerkt. Een tuin in de Sweelincklaan had zo'n groot verval
dat we het water over het schuurtje konden leiden naar de bovenkant
van het beekje in de tuin. Ik heb ook weleens een regenpijp afgekoppeld
die dicht bleek te zitten met dakbedekking, maar meestal kijk ik eerst
wel even. Onze Obrechtstraat is de meest afgekoppelde straat van
Arnhem. Ik heb hier wel 15 mensen afgekoppeld.
Met het Waterservicepunt heb ik goed contact. Klanten worden door-
verwezen naar mij en dan geholpen. Het punt heeft bijvoorbeeld voor
mij uitgezocht waar ik zinken bladscheiders kan krijgen. Ze zijn enthousi-
ast en brengen zelfs formulieren bij mij thuis. De verwerking van aanvra-
gen gaat nu vlot en uitbetaling ook.
Wat nieuw is dat men nu hele straten gelijk afkoppelt. Dat is meer werk
voor grote bedrijven. Bij de Mauvestraat op de Hoogkamp krijgen bewo-
ners een brief in de bus met de vraag of ze mee willen doen. Dat is dan
gratis maar het wordt op een manier gedaan: er worden verticale gaten
geboord en daar komt grind in. De moeilijke plekken slaan ze over, en
die mag ik dan doen.
Veel mensen weten er niet van. Ik raad mensen aan om het te doen.Als
je het niet te ingewikkeld maakt kom je met het geld van de gemeente
uit. Met drainagebuizen is het makkelijk te doen en je houdt er ook een
mooi gazon aan over. Contact : Piet Nienhuis tel: 4439612

Jaap Kortman m.m.v. Sharon Stewart

Wijkbier
De Craneveerredactie was uitge-
nodigd om de opening van bier-
brouwerij in het
Openluchtmuseum mee te maken.
Op 20 december 2007 werd op
feestelijke wijze het eerste vat
officieel aangeslagen door de
directeur Jan Vaessen in het
Openluchtmuseum. Daarmee ging
een lang gekoesterde wens in ver-
vulling. Er is nu echt Arnhems

museumbier. Het Arnhemse bier
wordt gebrouwen in de Brabantse
bierbrouwerij De Roskam uit
Ulvenhout die al meer dan een
halve eeuw geleden werd overge-
plaatst naar het
Openluchtmuseum. Nu ruikt het
er werkelijk naar gerst en hop.Als
meesterbrouwer fungeert de
Nederlandse kampioen Rob
Meijer.

Kunnen wij onze gasten thuis
voortaan een echt wijkbiertje
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schenken. En om het wijkbiertje
het cachet te geven van een cul-
tuurhistorische gebeurtenis, kun-
nen we een paar wetenswaardig-
heden vertellen, over onze plaat-
selijke biergeschiedenis. "Lang
geleden dat de Arnhemmers eigen
bier konden drinken'' merkt u
keurend proevend op. En dan kunt
u vertellen dat er in
de 18e eeuw in de
binnenstad van
Arnhem een brouwe-
rij was met de naam
"Het Witte Paard". En
dat de eigenaren
daarvan in de 19e
eeuw een nieuwe
brouwerij bouwden
met de naam De
Kroon, die in die tijd
zeer modern was; dat
het heldere Beierse
bier (pils) toen sterk
in opkomst was en
dat De Kroon dit maakte als een
van de eerste brouwerijen in
Nederland, samen met Amstel,
Heineken en Oranjeboom. U kunt
vertellen dat De Kroon een groot
en bekend merk werd en dat
door paarden getrokken bierwa-
gens toen een vertrouwd beeld in
de stad waren.
En als u dit beeld van glorie en
trots stevig hebt neergezet, dan
vertelt u dat aan alle goede dingen
in het leven nu eenmaal een keer

een einde komt.Want toen de
aanvoer van graan en brandstof in
de eerste wereldoorlog stagneer-
de, kregen kleine bierbrouwers
zware klappen en het Bierbesluit
van 1926 schroefde de kwaliteits-
eisen belangrijk op. Deze ontwik-
kelingen deden veel brouwerijen
de das om. Helaas is ook De

Kroon tijdens de recessie aan het
einde van de jaren 20 van de vori-
ge eeuw failliet gegaan.
En net als de ogen van uw bezoek
door de kamer gaan dwalen, zoe-
kend naar een ontsnapping uit dit
zinledige verhaal, dan sluit u posi-
tief en snel af."Na meer dan 90
jaar is het er dus weer:Arnhems
bier. Proost, op ons wijkbier, of
heb je toch liever je eigen merk
….van de global world?"
Jop Burlage en Henk Wagenaar
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Van de wijkraad
Werkgroep noodwoningen Alteveer 
In ons vorige stukje in Craneveer hebben wij u bericht over de laatste
ontwikkelingen omtrent de Maycrete-woningen aan de
Waterbergseweg/Brandts Buijsweg/Catharina van Renesstraat en over
het voortbestaan van deze werkgroep. Op 28 november jl. hebben de
werkgroepleden een lunchbijeenkomst gehad met twee medewerk-
sters van Portaal. Daarin hebben wij onze vragen over de toekomst
van de Maycrete-woningen en de 8 seniorenwoningen mogen stellen
en zijn ons de eerste schetsen van de in te richten Maycrete-woningen
getoond.

Het ligt in de verwachting dat de gemeente Arnhem de gemeentelijke
monumentenstatus verleent aan de Maycrete-woningen, deze beslissing
ligt echter in handen van de gemeente. Na de bouwvakantie van 2008
wil Portaal beginnen aan het opknappen en opnieuw inrichten van de
16 Maycrete-woningen. De 8 seniorenwoningen aan de
Waterbergseweg worden niet aangepakt, omdat deze nog in prima
staat zijn. Bij de renovatieplannen van de Maycrete-woningen is Portaal
onder meer te rade gegaan bij de onlangs opgeknapte 10 Maycrete-
woningen in Breda van verhuurder WonenBreburg.

Van het opknappen van de buitenkant is nog niet veel bekend, wel wil
Portaal de aanblik van de woningen zoveel mogelijk in de oude staat
laten. Er zit wel asbest in de dakplaten en die zullen moeten worden
verwijderd, het is ons niet bekend wat daarvoor in de plaats komt. De
binnenkant van de Maycrete-woningen wordt vrij drastisch aangepast
aan de wensen van deze tijd. Zo wordt er gestreefd naar een woning
met 2 slaapkamers en een moderne badkamer en keuken, eventueel
aangepast aan de wensen van de huurder.

Portaal heeft de oude huurders benaderd voor eventuele terugkeer. Bij
het toewijzen van de overige Maycrete-woningen wil Portaal toch
zoveel mogelijk vasthouden aan het oorspronkelijke doorstroomplan,
dus bedoeld voor senioren, huurders van Portaal, uit de wijken
Alteveer en Cranevelt.Wanneer de woningen worden verhuurd ont-
vangen alle huurders van Portaal van 55 jaar en ouder in de wijk auto-
matisch een bericht over de wijze van inschrijving en toewijzing.Tot
die tijd houdt Portaal haar huurders via een nieuwsbrief op de hoogte
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van de opknapbeurt.Andere geïnteresseerden
kunnen vragen stellen via het algemene tele-
foonnummer van Portaal, te vinden op
www.portaal.nl.

Dit was onze laatste bijeenkomst met Portaal en wij werden door
Portaal hartelijk bedankt voor onze deelname. De werkgroep noodwo-
ningen Alteveer heeft hierna besloten zich op te heffen.Wij denken dat
de samenwerking voor alle partijen heel nuttig is geweest en wij hopen
dan ook dat Portaal ook in de toekomst bewoners blijft betrekken bij
hun (nieuwbouw)plannen.

werkgroep noodwoningen Alteveer

Werkgroep Heroine
Na langdurig overleg is overeenstemming met de gemeente bereikt
over het convenant betreffende de medische heroineverstrekking op
het terrein van Rijnstate. De werkgroep is van mening dat we hiermee
een stevig convenant hebben, waarin de randvoorwaarden om een vei-
lige buurt te houden goed zijn vastgelegd.
Op 30 januari wordt het in een wijkbijeenkomst voorgelegd aan de
wijkbewoners. De gemeente verzorgt de uitnodigingen en de organisa-
tie.

Jos Verhulst

Verrijzeniskerk
De wijkraad heeft op woensdag 23 januari een buurtraadpleging gehouden
over de plannen en de arbitrage van de herontwikkeling van het terrein van
de Verrijzeniskerk. Zowel t.a.v. het bouwontwerp, de basis voor die arbitrage,
als de formulering van het contract voor de arbitrage zelf, heeft een aantal
werkgroepleden gaandeweg onoverkomelijke bezwaren gekregen. Uiteindelijk
hebben deze leden, waaronder de voorzitter Sabine Brachthäuser, zich terug-
getrokken uit de werkgroep, waardoor feitelijk de werkgroep op dit moment
niet meer bestaat.

De bijeenkomst werd bezocht door ca. 30 mensen en er werd stevig
gediscussieerd over wat er nu wel en met name wat er niet bereikt
was t.o.v. de voorstellen van april 2006, de vorige buurtraadpleging.
Er was de nodige twijfel over het voorliggende ontwerp, basis voor de
arbitrage alsmede de arbitrage zelf. Eigenlijk wilde men dat het plan
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opnieuw 'gestart' zou worden bij het 'begin'.
De voors- en tegens, doorgaan met overleg /
arbitrage of stoppen met overleg, werden
indringend uitgewisseld. Daarnaast werd er gepleit voor het uitbreiden
van de arbitrage naar meer punten dan alleen over "wel of niet vast-
koppeling" aan bestaande bebouwing aan de Beethovenlaan.
Uiteindelijk gaf een meerderheid  van de aanwezigen de voorkeur aan
de optie om als wijk(raad) verder te onderhandelen, 19 aanwezigen
stemden voor 'doorgaan', 5 tegen, 5 mensen onthielden zich van een
stem.
Gezien de vele op- en aanmerkingen, wil de wijkraad zich eerst intern
beraden en met de wethouder overleggen hoe verder te gaan.
Wordt vervolgt……..
Wil Smits

Toelichting van Sabine Brachthauser:
In december 2007 heb ik mij teruggetrokken als voorzitter en lid van
de werkgroep 'Verrijzeniskerk'.

Ik wil in het kort de redenen voor mijn besluit aangeven. De punten
hieronder heb ik tevens aangegeven in een brief aan de wethouder Van
Bodegraven. De volledige inhoud van de brief kunt u op de website
www.craneveer.nl vinden.

1. Door de arbitrage is de lijst van verbeterpunten, die de werkgroep
samen met omwonenden heeft opgesteld, definitief van tafel. De arbi-
trage gaat alleen over de aansluiting van de nieuwbouw aan de
bestaande bebouwing bij Slijkhuis. Dit doet onvoldoende recht aan de
bezwaren van werkgroep en omwonenden.
2. De positie van bezwaarmakende omwonenden zal door de arbitrage
verzwakt worden. De gemeente zal door de arbitrage aantonen dat zij
geprobeerd heeft de partijen tot overeenstemming te laten komen.
Voor de ontwikkelaar betekent de arbitrage een verdere dossiervor-
ming t.a.v. mogelijke bezwaren uit de wijk.
3. De werkgroep kan niet worden verplicht om omwonenden op te
roepen geen bezwaar te maken tegen een plan waardoor diens leefsi-
tuatie in sommige gevallen ingrijpend gaat veranderen zoals in het
contract geeist.

Sabine Brachthauser
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Bij elk redactielid kunt u tot één week na 
verschijning van dit blad uw kopij kwijt.

of per e-mail: redactie@craneveer.nl
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Craneveer
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